

## **Jennifer Walinga**

**Sport:** Rowing

**Game(s) competed in:** Seoul 1988, Barcelona 1992.

### **Biography:**

An educator for 35 years, and former member of Canada's Commonwealth, World and Olympic gold medal rowing teams (1983 to 1992), Dr. Jennifer Walinga blends organizational, educational, and sport theories designing communication, change, and performance interventions in organizations. She is an award winning researcher focusing all of her projects on the central theme of optimal human performance. Her research interests include organizational communication, team dynamics, creative insight, social innovation, workplace health, leadership through sport. Walinga is currently working on culture building projects in the spheres of sport, women in leadership, and workplace health. She is a mother of three and an active member of the athletic and educational communities in Victoria.

### **What is your understanding of the OLY Canada commission?**

Similar to the work I do in developing the alumni association for my NSO, I understand the role of the OLY Canada commission is to garner insights and experiences from Canadian Olympians in order to inform COC OLY programs including supporting current Olympic Team experiences, build community and connection among Canada's Olympians, and educate our national and international community on the principles of the Olympic movement including the values, vision, and promise of sport at its best.

### **Why do you want to be a member of the OLY Canada Commission?**

Most of my life has been devoted to sport because I have experienced what sport can teach and develop in individuals and communities. I believe sport is the most powerful form of education because 1. sport offers the world a path and model for peaceful interaction and growth, and 2. sport has the most significant reach of any human endeavour. Olympians can be strong ambassadors for the important social principles sport offers the world. I believe that with my communications and research background, I am well equipped to do the important work of linking Olympians together to both uphold the values and impact of sport, and to translate and promote the power of sport across all sectors.

## **Biographie**

Éducatrice depuis 35 ans et ancienne membre des équipes canadiennes d'aviron médaillées d'or du Commonwealth, des Championnats du monde et des Jeux olympiques (1983 à 1992), la Dre Jennifer Walinga combine les théories organisationnelles, éducatives et sportives pour concevoir des interventions en matière de communication, de changement et de performance au sein des organisations. Chercheuse primée, elle axe tous ses projets sur le thème central de la performance humaine optimale. Ses recherches portent sur la communication organisationnelle, la dynamique d'équipe, la créativité, l'innovation sociale, la santé au travail et le leadership par le sport. Walinga travaille actuellement sur des projets de renforcement de la culture dans les domaines du sport, des femmes dans le leadership et de la santé sur le lieu de travail. Mère de trois enfants, elle est membre active des communautés sportives et éducatives de Victoria.

## **Quelle est votre compréhension de la commission OLY Canada ?**

Tout comme je travaille au développement de l'association des anciens de mon ONS, je comprends que le rôle de la commission OLY Canada est de recueillir les idées et les expériences des Olympiens canadiens afin d'éclairer les programmes OLY du COC, y compris le soutien aux expériences de l'équipe olympique actuelle, de créer une communauté et des liens entre les Olympiens canadiens et d'éduquer notre communauté nationale et internationale sur les principes du Mouvement olympique, y compris les valeurs, la vision et la promesse d'un sport à son meilleur. **Pourquoi souhaitez-vous être membre de la Commission OLY Canada ?**

J'ai consacré la majeure partie de ma vie au sport parce que j'ai fait l'expérience de ce que le sport peut enseigner et développer chez les gens et dans les communautés. Je crois que le sport est la forme d'éducation la plus puissante parce que : 1. le sport offre au monde une voie et un modèle d'interaction et de croissance pacifiques, et 2. le sport a la portée la plus importante de toutes les entreprises humaines. Les athlètes olympiques peuvent être de puissants ambassadeurs des principes sociaux importants que le sport offre au monde. Je pense qu'avec ma formation en communication et en recherche, je suis bien équipée pour effectuer ce travail important qui consiste à relier les Olympiens entre eux pour défendre les valeurs et les répercussions du sport, et pour traduire et promouvoir le pouvoir du sport dans tous les secteurs.